
2024D33855 LIJST VAN VRAGEN

De vaste commissie voor Economische Zaken heeft een aantal vragen
voorgelegd aan de Minister van Financiën over de financiering van het
mkb.

De fungerend voorzitter van de commissie,
Michon-Derkzen

Adjunct-griffier van de commissie,
Teske
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Nr Vraag

1 Waarom kunnen kredietunies (met meer specifieke branchekennis)
wel financieringen doen tot 1 miljoen euro terwijl banken dit
minder doen?

2 Hoe kijkt u aan tegen het kredietpaspoort van het Instituut voor het
Midden- en Kleinbedrijf (IMK) waarmee ondernemers zelf met een
kredietwaardigheidsrapport bij banken aan kunnen kloppen?

3 Hoe kan het dat het bedrijfsleven ervaart dat banken weinig zicht
hebben op de kredietwaardigheid van het bedrijfsleven?

4 Hoe kijkt u naar het feit dat banken enorm veel regels en eisen
ervaren waaraan zij moeten voldoen bij het verstrekken van een
financiering?

5 Zijn banken helemaal vrij om zelf hun aanbod te bepalen,
aangezien uit gesprekken met banken blijkt dat zij weinig rende-
ment maken op financieringen tot 100 duizend euro?

6 Hoe kijkt u aan tegen het speelveld van banken op de financie-
ringsmarkt, is er voldoende concurrentie?

7 Welke mogelijkheden ziet u voor het verbinden, verbeteren en
aanvullen van de midden- en kleinbedrijfsfinanciering (mkb-
financiering) tot 1 miljoen euro?

8 Welke financiële wet- en regelgeving belemmert of beperkt de
mkb-financiering tot 1 miljoen euro?

9 Waarom is er in Nederland weinig durfkapitaal beschikbaar en hoe
kan dat worden gestimuleerd?

10 Hoe kunnen banken weer meer bijdragen aan het financieren van
het mkb?

11 Welke mogelijkheden biedt de kapitaalmarktunie voor de verbete-
ring van de financiering van het mkb? Welke plannen zijn er in het
kader van de kapitaalmarktunie die de financiering voor het mkb
daadwerkelijk kunnen verbeteren?

12 Wat doen andere landen in het kader van de financiering van het
mkb beter en wat kunnen we van hen leren?

13 Wanneer komt de kabinetsreactie op het rapport van de gezant
mkb-financiering?

14 Hoe kunt u bijdragen aan concretisering van de aanbevelingen in
het rapport?

15 Hoe kan het doorverwijzen van banken naar andere (combinaties
van) financieringsmogelijkheden worden gestimuleerd?

16 Bent u bekend met een lijst die gehanteerd word door banken
waarop de Standaard Bedrijfsindeling (SBI) voor bedrijven staat,
waar op basis van deze SBI-code negatief door een bank besloten
kan worden tot het overgaan van het openen van een account?

17 Als u bekend bent met deze lijst (zie vraag 16), kunt u dan de meest
actuele lijst die gehanteerd wordt met de Kamer delen?

18 Ziet u ook dat op basis van een SBI-code nooit een besluit
genomen kan en mag worden voor het wel of niet overgaan tot het
openen van een account?

19 Bent u op de hoogte dat banken ondernemers die ook over de
grens ondernemen en daar contant geld ontvangen het advies
krijgen om dan in bijvoorbeeld Duitsland een rekening te openen?

20 Ziet u ook in dat dit onnodige kosten en regeldruk voor die
ondernemers veroorzaakt en dat wij letterlijk het geld het land
uitsturen?

21 Bent u bekend met de regel gehanteerd door banken dat als een
ondernemer meer dan 20% van zijn jaaromzet nog ontvangt in
contant geld deze ondernemer niet aanmerking kan komen van
een financiering?

22 Bent u op de hoogte dat ondernemers om deze reden uit moeten
wijken naar alternatieve financieringsmogelijkheden die dan
duurder uit pakken?
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23 Ziet u ook dat dit een ongelijk speelveld creëert voor ondernemers
die wel onder die 20% uitkomen?

24 Bent u bekend met het te lage aantal Geldmaten en de problema-
tiek van veilig en tijdig afstorten, omdat deze automaten vaak
buiten werking zijn? Ziet u ook dat dit het langer vasthouden van
ontvangen contant geld in de hand werkt, omdat men geen veilige,
werkende geldmaat kan vinden?

25 Bent u op de hoogte dat er actief door banken wordt gebeld en
zeer indringend wordt gevraagd om af te stappen van het
ontvangen van contant geld?

26 Ziet u ook dat dit ontmoedigingsbeleid haaks staat op de aanko-
mende Wet voor acceptatieplicht van contant geld?

27 Bent u op de hoogte dat er door banken vragenlijsten worden
verstuurd en afgevuurd op ondernemers om hen te controleren?

28 Bent u op de hoogte dat deze vragenlijsten niet zijn vastgesteld en
dat men dus willekeurig vragen kan stellen en dat deze de randen
opzoeken van wat een bank mag vragen?

29 Bent u op de hoogte dat als men deze vragenlijsten heeft beant-
woord dit binnen een maand zich weer kan herhalen?

30 Ziet u ook dat dit onnodige kosten en regeldruk voor de onderne-
mer met zich meebrengt en dat dit een verlammende werking
heeft op de ondernemer?

31 Kunt u een appreciatie geven van de rapportage van de gezant
mkb-financiering Menno Snel, «Aanbevelingen ter verbetering van
de mkb-financiering tot 1 mln»?

32 Waarom is ervoor gekozen om de financieringshub bij de Kamer
van Koophandel (KvK) onder te brengen?

33 Zijn er alternatieven overwogen naast onderbrengen bij de KvK en
zo ja, welke?

34 Kunt u aangeven waar specifiek de expertise van de KvK op het
gebied van mkb-financiering ligt? Hoe wordt deze expertise
geborgd binnen de nieuwe financieringshub?

35 Klopt het dat de financieringshub alleen een rol krijgt in het
doorverwijzen van ondernemers en het bieden van informatie? Is
dat voldoende om de knelpunten om te lossen?

36 Welke lessen heeft u getrokken uit het model van de British
Business Bank en in hoeverre komen deze terug in de opzet van de
financieringshub?

37 Herinnert u zich de uitspraken van de voormalige Minister van EZK
dat het belangrijk is om de financieringshub door te ontwikkelen
naar hét platform voor ondernemers met voldoende expertise en
brede betrokkenheid van stakeholders en financiers? Hoe is dit
geborgd in de nieuwe financieringshub?

38 Hoe ziet u de doorontwikkeling van de financieringshub na de
opstart eruit? Welke stappen zet u daartoe?

39 Klopt het dat nog steeds de ambitie is om de financieringshub in
2024 operationeel te laten zijn?

40 Hoeveel capaciteit en budget is er beschikbaar voor de
financieringshub?

41 Welke stappen zet u om flankerend beleid te ontwikkelen, zoals
aanvullende financiële of fiscale regelingen die kunnen bijdragen
aan het succes van de financieringshub?

42 Welke instrumenten heeft u tot uw beschikking om financiering
voor vrouwelijke ondernemers te bevorderen?

43 Welke instrumenten heeft u tot uw beschikking om financiering
voor migrantenondernemers en andere vormen van inclusief
ondernemerschap te bevorderen?

44 Wat doet u om start-ups en scale-ups beter te helpen en financie-
ren? Welke instrumenten en middelen heeft u hiervoor ter
beschikking?
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45 Wat zijn uw plannen om te zorgen voor betere toegang tot
financiering voor het mkb dat hier problemen mee ervaart, zoals
innovatieve bedrijven met een grote kapitaalbehoefte (vanaf circa
50 miljoen euro), het brede mkb met een financieringsbehoefte tot
1 miljoen euro en het internationaal opererend mkb?

46 Hoe geeft u opvolging aan het advies van het Interdepartementaal
Beleidsonderzoek (IBO) Bedrijfsfinanciering dat aangeeft dat de
Europese kapitaalmarkten te gefragmenteerd is en aanbeveelt de
ontwikkeling van de Europese kapitaalmarktunie te intensiveren?

47 Hoe gaan de (groot)banken precies bijdragen aan het verbeteren
van de financiering aan het mkb?

48 Hoe komt het dat banken zeggen tot 1 miljoen wel te financieren
terwijl uit het IBO-rapport blijkt dat er bij financieringen tot
1 miljoen knelpunten zijn?
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